
 
 
 

3. august 2021 

I medfør af § 37, stk. 1, i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Det blev besluttet at forhøje kvoten for havgående hellefiskfiskeri i 2019, hvilke byer blev 

landingspligten besluttet til at tilgå? 

2. Hvor mange tons blev det besluttet, at landingspligten skulle tilgå til hvilke byer? 

3. Er kravene til landingspligten blevet honoreret fuldt ud? 

4. I hvilke byer er kravene opfyldt? 

5. Har Naalakkersuisut sikret udnyttelse af ressourcerne til gavn for flest mulige bosteder? 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse andet om sagen? 

(Medlem af Inatsisartut, Erik Jensen, Siumut) 

Begrundelse: 

Landingspligten er indført for at opnå størst mulig gavn af landets ressourcer. Således er der indført 
25 % landingspligt af hellefiskekvoterne. På den måde sikrede man skatteindtægter og jobskabelse. 
 
Naalakkersuisut besluttede i 2019 at nogle af hellefiskekvoterne skulle landes i flere byer. Disse 
skulle skabe jobs og skatteindtægter til de byer, som der er landingspligt til. 
 
Jeg ønsker besvarelse af mine spørgsmål inden for 10 arbejdsdage. 
 


